
بـودجه سـال آینـده اتـاق اصـناف
تهران تصویب نشد

به گزارش صدای تجارت، در نشست صبح امروز (یکشنبه 15اسفند) اجلاس
اتاق اصناف تهران، بودجه سال آینده این تشکل به دلیل وجود
ابهامات و اشکالات اساسی که ریاست اتحادیه چاپخانه داران تهران به

آن اعتراض کرد، به تصویب نرسید.

برپایه این گزارش، در بخشی از نامه اعتراضی احمد ابوالحسنی رئیس
اتحادیه چاپخانه داران آمده است: بودجه پیشنهادی اتاق بر اساس
واقعیات موجود و شرایط فعلی کسب و کار تنظیم نشده است. زیرا
افزایش درآمد اتاق اصناف در بودجه پیشنهادی، صرفا از محل دریافت
حق عضویت اعضا ( اتحادیه ها) تعیین شده است. این در حالیست که
شاهد هستیم درآمد اتحادیه های صنفی به خاطر تعطیلی بسیاری از
واحدهای صنفی آنهم به دلیل رکود اقتصادی و محدودیت های ناشی از

بیماری کرونا بشدت کاهش یافته است.

متن نامه اعتراضی ریاست اتحادیه چاپخانه
داران که امروز در نشست اجلاس اتاق تهران

قرائت شد، به این شرح است:

ریاست محترم اتاق اصناف تهران
سلام علیکم

احتراما عطف به نامه شماره 11240/21ج مورخ 09/12/1400 نظر به
اینکه بودجه پیشنهادی پیوست نامه مذکور دارای ابهامات واشکالاتی

می باشد لذا بدینوسیله موارد بشرح زیر اعلام میگردد:

۱-همانگونه که مستحضرمی باشید اصولا تهیه بودجه هرسال قبل ازشروع
سال امری پسندیده می باشد امااز آن مهمتر نحوه تهیه بودجه براساس
واقعیـات موجـود وشرایـط کسـب وکـار والـویت هـای هزینـه ای مـی
باشد.بودجه تهیه شده ازسوی اتاق اصناف براساس افزایش درآمد
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وافزایش هزینه ها نه براساس عملکرد نه ماهه وپیش بینی سه ماهه
سال 1400 صرفا براساس افزایش نسبت به مبالغ مندرج درستون بودجه

مصوب سال 1400 می باشد.

۲- درتهیه بودجه نکته بسیارحائزاهمیت پیش بینی درآمد وپیش بینی
هزینه ها وآنهم با کمترین انحراف و براساس ضروریات ونیازهای
واقعی والویت های اساسی می باشد واقعیت فراموش شده درتهیه بودجه
اتاق اصناف برای سال 1401 متاسفانه عدم توجه به شرایط رکود
اقتصادی وشرایط ویژه ناشی از پاندومی کرونا که این امر موجب
تعطیلی بسیاری ازواحدهای صنفی وهمچنین عدم توانایی برخی ازفعالین
دررابطه با پرداخت هزینه های خود وازجمله پرداخت حق عضویت
ودرکنار ناتوانی آنان از پرداخت مالیات موجب کاهش درآمد اتحادیه
های صنفی بابت حق عضویت ودرنتیجه درآمد اتاق اصناف میگردد علیرغم
نکات مطرح شده فوق الذکر متاسفانه دربودجه پیشنهادی اتاق اصناف
صرفا افزایش درآمد ازمحل درآمد ردیف اول جدول درآمدهای بودجه
پیشنهادی “حق السهم اتاق ازدرآمد اتحادیه ها ” وبعبارتی افرایش

درآمد ازمحل حق عضویت دریافتی توسط اتحادیه ها می باشد.

۳- باستناد جدول درآمدها جمع کل درآمدهای سال 1400 (ستون اول )
مبلغ 000ر000ر400ر378 ریال وعملکرد نه ماهه سال 1400 (ستون 2 )
مبلغ 950ر756ر506ر51 ریال وپیش بینی تاپایان سال 1400 (ستون سوم)
مبلغ 000ر000ر000ر102 ریال می باشد بعبارتی در سال 1400 صرفا
حدود 27% از درآمد ازبودجه مصوب تحقق ودرنتیجه 73% از پیش بینی
درآمد سال 1400 تحقق نمی یاید حال آنکه چگونه است که پیش بینی
درآمد سال 1401 بمبلغ 000ر000ر100ر433 ریال می باشد که مبلغ
000ر000ر700ر54 ریال افزایش درآمد پیش بینی شده است بعبارتی حدود
5/14% افزایش نسبت به بودجه مصوب سال 1400 درنتیجه با عنایت به
اینکه 73% ازدرآمد سال 1400 تحقق نیافته جای بسی تعجب است که
درتهیه وتنظیم بودجه سال 1401 بسیارخوش باورانه 14% هم به عدد
درآمد تحقق نیافته سال 1400 (مبلغ 000ر000ر400ر378 ریال )اضافه

شده است.

۴- باستناد جدول هزینه های پرسنلی ردیف 2 سرفصل هزینه های
کارکنـان غیررسـمی وحـق المشـاوره بـودجه مصـوب سـال 1400 مبلـغ
000ر000ر000ر47ریال(ســتون 1) وپیــش بینــی تاپایــان ســال مبلــغ
000ر000ر000ر55ریال (ستون 3) ومبلغ پیشنهادی برای سال 1401 مبلغ
000ر000ر000ر66 ریال (ستون 4) دلیل افزایش مبلغ 000ر000ر000ر19
ــغ ــال 1400 (مبل ــوب س ــودجه مص ــه ب ــبت ب ــتون 5) نس ــال (س ری



000ر000ر000ر47ریال )بمیزان 40% مشخص نبوده وازطرفی نیز قابل
توجیه نمی باشد.

درنتیجه افزایش هزینه های پرسنلی بمبلغ 000ر000ر591ر64 ریال
بعبارتی 24% افزایش نسبت به بودجه مصوب سال 1400 ، صرفا ردیف 2
حق الزحمه مشاورین معادل 30% از مبلغ کل افزایش را به خوداختصاص
داده است حال آنکه سوال این است که عملکرد مشاورین اتاق اصناف
توجیه ای برای این امر می باشد یانه بویژه دراین شرایط حاضر وبا
توجه به اشکال مطرح شده در بند 3 فوق الذکر آیا امری پسندیده

وضروری می باشد.

۵- باستناد جدول هزینه های اداری جمع کل بودجه مصوب سال 1400مبلغ
000ر000ر591ر96ریال (ستون 1) وپیش بینی عملکرد تاپایان سال
1400مبلغ 000ر000ر190ر63ریال (ستون 3) مشخص نمی باشد که چرا
علیرغم کاهش 35% ازمبلغ پیش بینی هزینه ها ی سال 1400نسبت به
بودجه مصوب سال 1400به چه علت برای بوجه پیشنهادی سال 1401 جهت
هزینه های اداری مبلغ 000ر000ر200ر91 ریال درنظر گرفته شده است.

درخاتمه ضمن تشکر وسپاس ازبذل حوصله جنابعالی به نظر این اتحادیه
بودجه پیشنهادی سال مالی 1401 اتاق اصناف به دور از واقعیات
موجود بویژه از جنبه ونقطه نظر تحقق درآمد واقعی تنظیم شده است
وازجمله اینکه باتوجه به عدم تحقق درآمد طبق بودجه مصوب سال 1400
مشخص نیست که محل جذب کسری درآمد 1400ازچه منابعی بوده ودرصورت
ادامه این روند برای سال 1401 ازچه طریقی کسری درآمد جبران
میگردد بدیهی است باستناد به یکی ازاصول حسابداری مبنی بر” وضع
هزینه های هردوره از محل درآمد های همان دوره ” جداول مربوط به
بودجه پیشنهادی پیوست نامه جنابعالی برخلاف اصل یادشده بیانگر
زیان برای سال 1400 بوده وآنهم بدلیل کسری درآمد ودرنتیجه این
امرنیز علیرغم توازن ظاهری وشکلی برای سال 1401 ازنظر ماهوی امری
دورازذهـن مـی باشـد ضمنـا پـاره ای ازاطلاعـات ازجملـه ترازنـامه
وسودوزیان بودجه شده واطلاعات کارکنان ومشاورین که می تواند مبنای
بهتری جهت اظهارنظر قرارگیرد پیوست نامه ارسالی جنابعالی مشاهده

نگردید.

احمد ابوالحسنی
رئیس اتحادیه چاپخانه داران تهران

گفتنی ست، روسای اتحادیه های عضو اتاق اصناف تهران، با وارد



دانستن اعتراض رئیس اتحادیه چاپخانه داران، به تصویب کلیات بودجه
پیشنهادی رای نداده و آن را جهت بررسی بیشتر، به کمیسیون بودجه

اتاق ارجاع دادند.


